
PROTOKÓŁ NR 16/2023 

WSPÓLNE POSIEDZENIE KOMISJI BUDŻETU, FINANSÓW, INWESTYCJI  

I REMONTÓW, KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH  

ORAZ KOMISJI ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA  

z dnia 29 marca 2023 roku 

 

 Posiedzenie Komisji Wspólnej odbyło się w Sali Posiedzeń Urzędu Miejskiego w 

Głogówku dnia 29 marca 2023 roku.  Obrady rozpoczęto o godzinie 9:00.  

W posiedzeniu wzięli udział następujący radni:  

1. Marcin Kus 

2. Józef Kowaś 

3. Tomasz Nosol 

4. Róża Zgorzelska 

5. Mariusz Wdowikowski 

6. Grzegorz Thiel 

7. Joachim Sobek 

8. Piotr Samson 

9. Bogusława Poremba 

10. Jan Hojdem 

11. Bernard Dembczak 

12. Ewelina Barton 

13. Grzegorz Han 

 

Pozostałymi członkami, którzy wzięli udział w posiedzeniu byli:  

• Burmistrz Głogówka – Piotr Bujak 

• Sekretarz – Karolina Fiutka 

• Skarbnik Gminy – Alina Janik  

• Prezes Zarządu „Zakład Komunalny Głogówek Sp. z o.o.” – Jarosław Świderski 

• Naczelnik Wydziału Ekonomicznego, Oświaty i Zdrowia – Jacek Nalepa 

• Zastępca Naczelnika Wydziału Ekonomicznego, Oświaty i Zdrowia – Liliana 

Poremba  

• Dyrektor Centrum Kultury w Głogówku – Irena Sołtysek 

• Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Głogówku – Maciej Kruszewski 

• Pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Głogówku – Asystent rodziny – Julia 

Krompiec 

 

Na 14 członków Komisji obecnych było 13. Posiedzenie Komisji otworzył i przeprowadził 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, Inwestycji i Remontów Mariusz Wdowikowski, 

który przywitał zgromadzonych i przedstawił proponowany porządek obrad:  



1. Otwarcie Komisji Wspólnej. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie z funkcjonowania gminnej gazety „Życie Głogówka” za 2022 r. 

5. Informacja nt. gospodarki wodno-ściekowej. 

6. Informacja nt. funduszu sołeckiego za 2022 r. i przedsięwzięcia na 2023 r. 

7. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023, 

b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Głogówek na lata 2023-

2037, 

c) w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Głogówek w 2023 roku, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia pomnika przyrody Alei Lipowej  

w Głogówku, 

e) w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Dzieci i Młodzieży, 

f) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze  

w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Głogówek oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli, 

g) w sprawie propozycji zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

h) w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadów  

z przydomowych oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie 

gminy Głogówek. 

8. Sprawy różne.  

9. Zakończenie Posiedzenia Komisji Wspólnej. 

 

Ad. 3. Ustalenie porządku obrad  

Wyniki głosowania: 

13 za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 

Porządek obrad przyjęty jednogłośnie. 



Ad. 4.  Sprawozdanie z funkcjonowania gminnej gazety „Życie Głogówka” za 2022 r. 

 

 Głos zabrała Dyrektor Centrum Kultury w Głogówku, która poinformowała że podobnie 

jak w poprzednich latach wartość sprzedanego nakładu nie pozwala na pokrycie wszystkich 

kosztów druku, jednak przystępna cena (1,50 zł) gazety pozwala na utrzymanie stałej wartości 

sprzedaży pomimo ogromnego przepływu informacji drogą internetową i dotarcie z istotnymi 

dla gminy informacjami do osób starszych, nieposiadających dostępu do internetu.  

 Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Głogówku Bogusława Poremba skierowała 

zapytanie w sprawie prowadzenia sprzedaży gazety w placówce pocztowej w Głogówku. 

Poinformowała, że będąc w placówce pocztowej zaobserwowała sprzedaż innych czasopism,  

a w odpowiedzi na zapytanie o dostępność gazety „Życie Głogówka” otrzymała informację, iż 

obecnie placówka nie posiada umowy na sprzedaż tej gazety.  

 Dyrektor Centrum Kultury udzieliła odpowiedzi, iż rozmawiała w tej sprawie  

z kierownikiem placówki pocztowej w Głogówku, jednak otrzymała odpowiedź, że nie są oni 

zainteresowani dystrybucją gazety. Zapewniła jednak, że po raz kolejny podejmie próbę 

zawarcia umowy na jej sprzedaż.  

 Burmistrz Głogówka Piotr Bujak wspomniał, że stale obserwowany jest problem 

spowodowany zamykaniem sklepów w miejscowościach naszej gminy m.in. Wróblin, 

Kazimierz, Zawada-Golczowice, który powoduje spadek sprzedaży gazety. Jednocześnie 

sprzedaż utrudniają sklepy sieciowe, w których sprzedaż lokalnej gazety jest uniemożliwiona 

przez politykę działalności i konieczność jej dystrybucji przez agencje kolportażowe. Ponadto 

przypomniał, że czasopismo z pewnym opóźnieniem jest dostępne online.   

  

Przewodniczący Komisji zapytał o pytania i uwagi do informacji. Uwag nie zgłoszono, wobec 

czego przyjęto sprawozdanie do wiadomości.  

 

Ad. 5. Informacja nt. gospodarki wodno-ściekowej. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał o pytania i uwagi do informacji. Uwag nie zgłoszono, wobec 

czego przyjęto sprawozdanie do wiadomości.  

 

 

 

 



Ad. 6. Informacja nt. funduszu sołeckiego za 2022 r. i przedsięwzięcia na 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał o pytania i uwagi do informacji. Uwag nie zgłoszono, wobec 

czego przyjęto sprawozdanie do wiadomości.  

 

 

Ad. 7. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023,  
 

Burmistrz Głogówka Piotr Bujak poinformował, że do przygotowanego projektu uchwały 

prawdopodobnie pojawi się autopoprawka uwzględniająca przekwalifikowanie wydatków 

bieżących dotyczących robót mających na celu poprawę estetyki przy Placu Wolności  

w Głogówku na wydatki majątkowe. 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, uwag nie zgłoszono, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Wyniki głosowania: 

13 za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 

 

b) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Głogówek na lata 2023-

2037,   

 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, uwag nie zgłoszono, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Wyniki głosowania: 

13 za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 

 

 

 

 

 



c) w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Głogówek w 2023 roku, 

 

Sekretarz Gminy Karolina Fiutka wyjaśniła, że w bieżącym roku Program opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami dodatkowo uwzględnia dofinansowania do zabiegów sterylizacji i 

kastracji kotów zarówno wolnożyjących, jak i właścicielskich oraz dofinansowanie znakowania 

psów. Na oba zadnia przeznaczona została kwota po 5 tys. złotych, a o możliwości realizacji 

będzie decydowała kolejność złożonych wniosków.  

Burmistrz Głogówka zwrócił również uwagę na pojawiający się w ostatnim czasie 

problem z jakim zmaga się gmina dotyczący uciekających i bezpańskich psów wyłapywanych 

na terenie gminy Głogówek, których koszt pobytu w schronisku opłacany jest z budżetu gminy.  

 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, uwag nie zgłoszono, wobec czego 

przystąpiono do głosowania 

.  

 

Wyniki głosowania: 

13 za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 

 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia pomnika przyrody Alei Lipowej  

w Głogówku,  

 

Sekretarz Gminy Karolina Fiutka wyjaśniła, że zmiana spowodowana jest dokonanym 

podziałem działek w celu wydzielenia torowiska biegnącego w stronę ul. Kolejowej. W wyniku 

czego zmienił się numer działki, przez który przebiega pomnik przyrody Alei Lipowej.  

 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, uwag nie zgłoszono, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Wyniki głosowania: 

13 za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 

 

 



e) w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci 

i Młodzieży, 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Ekonomicznego, Oświaty i Zdrowia Liliana Poremba 

wyjaśniła, że Lokalny Program Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży jest 

uzupełnieniem uchwały z 2019 roku w sprawie zasad przyznawania stypendium Burmistrza 

Głogówka za wyniki w nauce i osiągnięcia sportowe lub artystyczne dla uczniów 

uczęszczających do szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Głogówek. Zgodnie 

z obowiązującym orzecznictwem NSA i WSA przyjmuje się, iż Lokalny Program Wspierania 

Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży i uchwała dotycząca przyznawania nagród powinny 

zostać podjęte w każdej gminie.  

 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, uwag nie zgłoszono, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Wyniki głosowania: 

13 za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 

 

 

f) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowisko kierownicze  

w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Głogówek oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli, 

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Ekonomicznego, Oświaty i Zdrowia Liliana Poremba 

wyjaśniła, że inicjatorem podjęcia zmian w zakresie obowiązującej dotychczas uchwały byli 

dyrektorzy placówek oświatowych naszej gminy, którzy zwrócili się z prośbą o obniżenie 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć w związku z nadmiernym obciążeniem obowiązkami 

związanymi z pełnieniem funkcji dyrektorów. Następnie przedstawiła proponowane  

w projekcie uchwały zmiany wymiaru godzin zajęć. 

Radna Ewelina Barton skierowała zapytanie, kto przejmie obowiązki poszczególnych 

dyrektorów, którym zmniejszony zostanie obowiązkowy wymiar godzin zajęć.  



Pani Lilana Poremba wyjaśniła, że te godziny zajęć poprowadzą nauczyciele danych 

jednostek oświatowych w ramach godzin ponadwymiarowych.  

Radni podjęli dyskusję w kwestii obciążenia budżetu gminy przy wprowadzeniu 

proponowanych zmian. 

Głos zabrał Burmistrz Głogówka, który potwierdził że temat jest istotny i wymaga 

dyskusji. Prosił o potwierdzenie czy jest wola podjęcia takiej uchwały, a jeśli tak to czy jest 

propozycja wprowadzenia zmian w przedstawionym projekcie uchwały.  W celu podjęcia 

decyzji ustalono 5 minut przerwy w posiedzeniu.  

Po przerwie Burmistrz Głogówka zawnioskował o wprowadzenie korekt w paragrafie 2 

tj. nie wprowadza się zmian dla obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów placówek 

oświatowych, natomiast zwiększa się obowiązkowy wymiar godzin zajęć dla kierownika 

świetlicy powyżej 120 wychowanków do 20 godzin tygodniowo. Następnie w związku  

z pojawiającymi się pytaniami zwrócił się do naczelnika Wydziału Ekonomicznego, Oświaty  

i Zdrowia  z prośbą o przedstawienie radnym pisma skierowanego przez dyrektorów, w którym 

skierowali oni swoją prośbę o obniżenie obowiązkowego wymiaru godzin zajęć w związku  

z nadmiernym obciążeniem obowiązkami.  

 Przewodniczący Komisji postanowił kontynuować porządek obrad, podczas 

przygotowywania pisma do wglądu radnych. 

 

Zmiana quorum – salę opuścił Radny Joachim Sobek. Stan radnych: 12/14 obecnych.  

 
 

g) w sprawie propozycji zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

 

Głos zabrał Burmistrz Głogówka, który wyjaśnił że projekt uchwały przygotowany został 

na wniosek mieszkańca, który sprzedał nieruchomość z dostępem do równoległej drogi 

publicznej, natomiast wystąpił problem z uzyskaniem pozwolenia na budowę. W celu 

umożliwienia uzyskania pozwolenia na budowę gmina podjęła decyzję o zaliczeniu drogi do 

kategorii dróg gminnych, które umożliwi zagospodarowanie przyległego terenu.  

 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, uwag nie zgłoszono, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Wyniki głosowania: 

12 za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 



h) w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbiór osadów  

z przydomowych oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 

Głogówek. 

 

Prezes spółki Zakład Komunalny Głogówek - Jarosław Świderski wyjaśnił, że uchwała 

ma charakter porządkowy i określa górne stawki opłat w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych oraz odbioru osadów z przydomowych 

oczyszczalni ścieków od właścicieli nieruchomości na terenie gminy. 

 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały, uwag nie zgłoszono, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

a)  

Wyniki głosowania: 

12za/0 przeciw/0 wstrzymuje się 

 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że radni otrzymali także na skrzynki mailowe: 

- Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie, 

- Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny za rok 

2022, 

- Informację dot. wykonywania prac społecznych przez nieletnich. 
  

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Głogówku Maciej Kruszewski wyjaśnił, że 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy i Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie i realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 

rok 2022 są sprawozdaniami obowiązkowymi, które Ośrodek Pomocy Społecznej sporządza w 

terminie do 31 marca. 

Przewodniczący Komisji zapytał o pytania do przygotowanych sprawozdań. Uwag nie 

zgłoszono, wobec czego przyjęto sprawozdanie do wiadomości.  

 



Ad. 8. Sprawy różne  

 Burmistrz Głogówka Piotr Bujak poinformował, że rozstrzygnięty został przetarg na 

przebudowę ulic na osiedlu Winiary, a w najbliższych dniach podpisana zostanie umowa na 

rewitalizację zabytkowych murów obronnych. 

 Radny Marcin Kus skierował pytanie w sprawie przetargu na przebudowę stadionu 

Fortuna przy ul. Damrota.  

 Burmistrz Głogówka wyjaśnił, iż w lutym br. udało się wznowić promesę na to zadanie, 

ponadto ustawodawca pozwolił na modyfikację zakresu prac. Sukcesywnie ogłaszane zostaną 

przetargi, aż do osiągnięcia oczekiwanej wartości.  

  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marcin Kus poinformował, iż podczas odbytego  

w dniu 17 marca 2023 r. przez Komisję Rewizyjną przeglądu bazy dydaktycznej w jednostce 

Szkoły Podstawowej w Racławicach Śląskich pojawiła się propozycja przeniesienia 

Przedszkola Publicznego w Racławicach Śląskich do budynku Szkoły Podstawowej dla 

optymalizacji kosztów. Prosił o weryfikację opłacalności takiego przedsięwzięcia.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Głogówku Bogusława Poremba radna z okręgu 

Racławice Śląskie podkreśliła, że takie przedsięwzięcie powinno zostać omówione  

z mieszkańcami w ramach konsultacji społecznych.  

Burmistrz Głogówka zapewnił, że temat zostanie zweryfikowany pod względem 

możliwości lokalowych, demograficznych i opłacalności przedsięwzięcia. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Głogówku Róża Zgorzelska skierowała 

zapytanie dotyczące możliwości utworzenia zespołu szkolno-przedszkolnego  

w Biedrzychowicach.  

Burmistrz Głogówka uzasadnił, że taka zmiana związana byłaby z długotrwałą 

procedurą administracyjną, ponadto Szkoła Podstawowa w Biedrzychowicach obecnie mieści 

się w dwóch różnych budynkach i dokładanie kolejnego lokalu byłoby ekonomicznie 

nieuzasadnione.  

Radny Jan Hojdem skierował prośbę do Burmistrza Głogówka w związku z obchodami 

25-lecia Bractwa Strzeleckiego w Głogówku o możliwość sfinansowania pamiątkowej tablicy. 



Burmistrz Głogówka poinformował, że prawdopodobnie możliwe będzie sfinansowanie 

takiej tablicy, konieczne natomiast jest znalezienie właściwej formy finansowania.  

 

Zmiana quorum – salę opuścił Radny Tomasz Nosol. Stan radnych: 11/14 obecnych.  

 

Ad. 7 f).  

Naczelnik Wydziału Ekonomicznego, Oświaty i Zdrowia Jacek Nalepa przedstawił 

radnym pismo skierowane przez dyrektorów placówek oświatowych gminy Głogówek z prośbą  

o obniżenie obowiązkowego wymiaru godzin zajęć w związku z nadmiernym obciążeniem 

obowiązkami związanymi z pełnieniem funkcji dyrektorów. 

Radni po zapoznaniu się ze skierowanym przez dyrektorów pismem podtrzymali 

dotychczasowe stanowisko i prosili o wprowadzenie poprawek w przygotowanym projekcie 

uchwały tj. nie wprowadza się zmian dla obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów 

placówek oświatowych, natomiast zwiększa się obowiązkowy wymiar godzin zajęć dla 

kierownika świetlicy powyżej 120 wychowanków do 20 godzin tygodniowo. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wprowadzenia poprawek w przygotowanym projekcie 

uchwały.  

 

Wyniki głosowania: 

8za/0 przeciw/3 wstrzymuje się 

  

Ad. 9. Zakończenie posiedzenia Komisji Wspólnej. 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów, 

Inwestycji i Remontów  

Mariusz Wdowikowski 

  

 

Protokolant 

Magdalena Ostarek 


